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   اقتصاد کیش -   دومین نشست فعالان اقتصادی سازمان منطقه آزاد انزلی با حمیدرضا مومنی دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ 
صنعتی کشور با حضور علی اوسط اکبری مقدم مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی، اعضای هیئت مدیره و معاونین سازمان در سالن اجلاس 

ملل برگزار شد. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد :

70 پروژه عمرانی در کیش
  در حال اجراست  

اقتصاد کیش - معاون عمرانی و زیر بنایی منطقه آزاد کیش گفت: امسال بیش از هزار 
میلیارد تومان پروژه در حال ســاخت در کیش مراحل پایانی اجرایی خود را ســپری 

می کنند.
به گزارش اقتصاد  کیش، علی عرب در این خصوص  گفت: پروژ های دیگری هم که 
بر اساس برنامه های بالا دستی و نیاز سنجی ها طراحی شده در مرحله مناقصه و شروع 

عملیات اجرایی است.
وی با اشاره به پیشرفت ۹۰درصدی پروژه ترمینال جدید فرودگاه کیش، گفت: این 
پروژه به دلیل ابتلای تعدادی از کارکنان دچار وقفه شد و با از سرگیری روند تکمیل 

پروژه از ابتدای این هفته پیش بینی می شود تا ۲ماه آینده به بهره برداری برسد.
علی عرب با اشــاره به روند تکمیل باند جنوبی فرودگاه کیش گفت: مناقصه جدید 
اجرای این پروژه درحال برگزاری اســت و با مشــخص شدن پیمانکار، ۴۵هزار تنُ 
آسفالت مورد نیاز و روشنایی باند تامین و در مدت چند ماه آینده این پروژه نیز به بهره 

برداری خواهد رسید.
معاون عمرانی و زیر بنایی منطقه آزاد کیش با اشاره به اینکه ۷۰پروژه عمرانی و زیربنایی 
در کیش در حال اجرا است گفت: تعدادی از این پروژه ها به اتمام رسیده و تعدادی هم 

مراحل پایانی خود را سپری می کند.
علی عرب با بیان اینکه پروژه اعلام و اطفای حریق بندرتجاری از برنامه های توسعه ای 
سیســتم های ایمنی بندر تجاری کیش است افزود: این سیستم در مرحله آزمایش و 

راه اندازی است و دیگر قسمت ها و جرثقیل های سقفی این بندر تکمیل شده است.
وی با اشــاره به پروژه طلوع تا غروب گفت: بخش اجرا شــده این طرح قطعا به بهره 
برداری خواهد رسید و با توجه به ملاحظات ترافیکی حدفاصل میدان دولفین تا پارک 

آبی ۲میدان جدید نیز احداث خواهد شد.
معاون عمرانی و زیر بنایی سازمان منطقه آزاد کیش درخصوص برخی موضوعات 
مطرح شده در خصوص اجرای این طرح گفت:به دلیل برخی مسائل زیست محیطی 
از جمله سایت لاک پشت ها در این منطقه، طرح طلوع تا غروب تا پارک آبی به صورت 
دو باند و در ادامه تا میدان غروب به شکل تک باند وبا حداقل مداخله زیست محیطی 

اجرا خواهد شد.

تربیت نیروی انسانی قوی و مهارتی 
اولویت دانشگاه ها باشد

اقتصاد کیش - استاندار هرمزگان گفت: تربیت نیروی انسانی قوی و توانمند به لحاظ 
علمی و مهارتی باید در اولویت دانشگاه های استان از جمله دانشگاه آزاد قرار گیرد.

فریدون همتی روز  گذشته  در هجدهمین نشست هیأت امنای دانشگاه آزاد اسلامی 
استان هرمزگان، یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و هفته دولت را گرامی داشت و 
با اشاره به ظرفیت های استان هرمزگان، اظهارداشت: با طرح هایی که به ویژه در شرق 
و غرب استان هرمزگان، در حال اجراست، آینده توسعه صنایع بزرگ کشور همچون 

فولاد، آلومینیوم و پتروشیمی در هرمزگان رقم می خورد.
وی در این رابطه بیان داشــت: با توجه به این موضوع، دانشــگاه های استان از جمله 
دانشگاه آزاد اسلامی، باید در زمینه تربیت نیروی انسانی ماهر و قوی به لحاظ علمی، 

برای اشتغال در این صنایع، اقدامات و توجه ویژه ای داشته باشند.
استاندار هرمزگان با بیان اینکه نیروی انسانی توانمند، می تواند در هر مجموعه تحول 
بزرگی ایجاد کند، افزود: دانشگاه های استان باید با ارتقای سطح آموزش ها، دانشجویان 
خود را به شــکلی آموزش دهند که دانش آموختگان دانشگاه های استان، بتوانند در 

آزمون های استخدامی، در میان نفرات برتر قرار گیرند.
همتی تصریح کرد: همچنین دانش آموختگان دانشــگاه های استان هرمزگان باید از 

قدرت علمی برخوردار بوده و توانایی کارآفرینی و ایجاد اشتغال داشته باشند.
وی گفت: در مجموع باید تربیت نیروی انســانی قوی و توانمند به لحاظ علمی و 

مهارتی، در اولویت دانشگاه های استان از جمله دانشگاه آزاد اسلامی قرار گیرد.
استاندار هرمزگان همچنین از تلاش های اعضای هیأت امنای دانشگاه آزاد اسلامی 
اســتان هرمزگان در راســتای کمک به پیشرفت علمی و دانشگاهی استان، تشکر و 

قدردانی کرد

استاندار هرمزگان:معاون عمرانی و زیر بنایی منطقه آزاد کیش :

در این نشســت دبیرشــورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی، با تبیین موفقیت های حاصل شده در مناطق 
آزاد به همت فعالان اقتصادی بیان کرد: در ســه سال 
گذشته تراز تجاری مناطق آزاد کشور مثبت بوده و این 
امر بیانگر رویکرد صــادرات محور بودن مناطق آزاد 
بوده که با توســعه زیر ساخت های لازم زمینه تولید 
و صــادرات محصولات متنوع را به بازارهای جهانی 

فراهم کرده است.
حمیدرضا مومنی با اشاره به حجم سرمایه گذاری در 
مناطق آزاد افزود: در هشــت سال گذشته  ۴۰3 هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری از سوی بخش خصوصی 

در ســطح مناطق آزاد انجام شده که مورد بهره برداری 
قرار گرفته و 3۰۷ هزار میلیارد تومان پروژه با پیشرفت 
فیزیکی بالای ۵۰ درصد نیز هم اکنون در مناطق آزاد در 

حال ساخت و تکمیل می باشد .
مومنی تاکید کرد: در مجموع ســهم سرمایه گذاری 
سازمان های مناطق آزاد در این حجم سرمایه گذاری 
تنها 8 درصد در حوزه توســعه و ایجاد زیر ســاخت 
می باشد و ۹۲ درصد این سرمایه گذاری توسط بخش 

خصوصی داخلی و خارجی محقق شده است.
وی به تدوین برنامه های راهبردی 3 ســاله اشــاره و 
خاطرنشان کرد: متناسب با برنامه هفتم توسعه برنامه 

راهبردی 3 ساله توسعه مناطق آزاد تدوین شده که مسیر 
راه به منظور توسعه همه جانبه و حفظ درآمد پایدار در 
مناطق آزاد و ارائه مشــوق های سرمایه گذاری را در 

اختیار مدیران عامل قرار می دهد.
دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، استقرار 
گمرک مستقل در مناطق آزاد را یک ضرورت عنوان کرد 
و گفت: بر اساس قوانین مناطق آزادی که گمرک مستقل 
نداشته باشد کارایی و خدمات کمتری ارائه خواهند داد 
که منجــر به عدم رضایت فعالین اقتصادی در مناطق 
آزاد می شود طبق بررسی های انجام شده ۹8 درصد از 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی جهان در حوزه امور مالیاتی 
و ۹۴ درصــد از  ایــن مناطق در حوزه قوانین گمرکی 

ساختاری مستقل نسبت به سرزمین اصلی دارند.
مومنی به احصاء مشکلات فعالین اقتصادی در سطح 
وزارت خانــه ها اشــاره و اظهار کرد: بخش زیادی از 
مشکلات در سطح ملی بررسی و رفع شده است و با 
حضور دکتر خاندوزی به عنوان وزیر اقتصاد امیدواریم 
بتوانیم در حوزه ایجاد بانک خصوصی مناطق آزاد، ارائه 
نظام نامه لجســتیک، و رفع مشکلات احصا شده در 

حوزه امور مالیاتی توفیقاتی را کسب نماییم.
گفتنی است؛ در این نشست فعالان اقتصادی در حوزه 
های تجاری، صنعتی، دانش بنیان، تولیدی و بندری  هر 
کدام نظرات و مشــکلات خود را بیان و راهکارهای 

پیشنهادی را عنوان داشتند.

مشکلات مناطق آزاد درسطح ملی
 در دست بررسی است

شهرداری از نظرات دانشگاهیان در 
تصمیم های مدیریت شهری استقبال می کند

اقتصاد کیــش -  شــهردار بندرعباس 
بهره مندی از نظــر و دیدگاه های جامعه 
دانشگاهی و نخبگان در تصمیم مدیریت 
گیری شهری و اداره امور مدیریت شهری 

را یک ضرورت دانست.
مهدی نوبانی در نشست تخصصی با اساتید 
و نخبگان حوزه معماری اظهار کرد: نگاه 
تخصصی و توجه به نظر اساتید، کارشناسان 
و نخبگان حوزه هــای مختلف مدیریت 
شــهری و به ویژه شهرسازی به صورت 
جدی مورد تاکید بوده و از طریق جلسات 

مداوم ادامه می یابد.
وی با اشاره به اینکه بهره مندی از نظر این قشر موجب اجرای دقیق و هدفمند برنامه ها 
می شــود، افزود: قطعا نشست های هم اندیشی و کارشناسی در مجموعه شهرداری 

بندرعباس ادامه می یابد.
شهردار بندرعباس گفت: در نظر داریم نشست های هم اندیشی با جامعه دانشگاهی و 

نخبگان را، با موضوع و رویکرد مشخص برای تعیین بهتر اهداف برگزار کنیم.
نوبانی با اشــاره به ضرورت تغییر در نظام مدیریتی و روند فعالیت ها در شــهرداری 
بندرعباس، ادامه داد:»نظم اداری« به عنوان یکی از موضوعات مهم باید در مجموعه 

شهرداری بندرعباس حاکم شود.
وی با اظهار اینکه اگر برنامه، هدف و نظم در کار نباشد، در مسیر اداره شهر سردرگم 
خواهیم شد، بیان کرد: قطعا در این دوره از مدیریت شهر بندرعباس با برنامه مشخص 
و نگاه به وضعیت چهار سال آینده شهر بر اساس نیازها و درخواست های شهروندان 

حرکت خواهیم کرد.
شــهرار منتخب بندرعباس در بخش دیگری از سخنانش به اقدامات حوزه عمران 
شــهری اشــاره کرد و ادامه داد: به دنبال کارهای شاخص در کنار خدمات و اقدامات 
عمومی هستیم. نوبانی عنوان کرد: اعتقاد داریم خرد جمعی و آشتی مردم با شهرداری 
و بازگشت اعتماد به شهرداری مشکلات را تا حد زیادی برطرف و کاهش می دهد و 

بر همین اساس، به دنبال جلب مشارکت عمومی هستیم.
در ادامه این نشســت که با حضور اســتاندار هرمزگان برگزار شد، جمعی از اساتید 
دانشگاهی و نخبگان حوزه معماری و شهرسازی به بیان دیدگاه ها، نظرات، اولویت ها 

و پیشنهادات خود پرداختند.
ساماندهی ورودی های شهر، جلب مشارکت شهروندان در امور مختلف، رسیدگی به 
بافت فرسوده، تکریم ارباب رجوع، خدمات الکترونیک، سیما و منظر شهری، فضای 
سبز، گردشگری و غیره از سوی حاضران در جلسه مطرح و مورد بحث قرار گرفت.

شهردار بندرعباس:

سه هزار فعال گردشگری در قشم
 از شیوع کرونا آسیب دیده اند

اقتصاد کیش -  فرماندار قشم گفت: فعالیت سه هزار نفر در قشم بر اساس صنعت 
گردشگری شکل گرفته است که با شیوع کرونا، از نظر اقتصادی آسیب دیده اند.

علیرضا نصری در دیدار با امام جمعه قشم افزود: هم اکنون حدود ۶۰ درصد از مراکز 
اقامتی جزیره تعطیل و تردد خودرو و گردشگر ممنوع است.

وی ادامه داد: همچنین بیش از  3۰۵ هزار متر مربع  فضای تجاری ایجاد شده که این امر 
بر اساس پیشبینی پنج میلیون مسافر و گردشگر در طول سال تحقق پیدا کرده است و 

امروز فعالان حوزه تجارت در قشم دچار مشکل شده اند.
فرماندار قشم تصریح کرد: بر این اساس بانک ها می توانند با استفاده از ظرفیت های 

استانی و کشوری، به کمک فعالان اقتصادی شهرستان بشتابند.
وی افزود: بخشــش سود و جریمه تسهیلات، مشــارکت در کمک های مومنانه و 
کمک های کارمندان در امور خیر، برخی از فعالیت هایی است که بانک ها می توانند 

در شرایط کنونی انجام دهند.
نصری ادامه داد: کمک به خانوده های درگیر با بیماری کرونا، به نوعی کمک به جامعه 
نیز محسوب می شود زیرا با این کمک ها  افراد ملزم به رعایت دستورالعمل ها می شوند 

و افراد درگیر این بیماری مجبور به شکست قرنطینه برای امرار معاش نمی شوند.
وی اظهار کرد: در شرایط کنونی که حفظ اشتغال های فعلی و ایجاد فرصت های شغلی 
جدید مشکل است، بانک ها می توانند با تسهیلگری، در رفع موانع تولید و پشتیبانی از 

آن گام های موثری بردارند.
فرماندار قشــم: افزود: بانک ها باید مسوولیت اجتماعی خود را در قبال محرومان و 

مستضعفان انجام دهند و این فعالیت ها نیز باید برجسته شود.

فرماندار قشم :

اقتصاد کیش - رییس اداره امور زنان سازمان منطقه آزاد 
کیش گفت: سند ارتقای زنان راهکاری برای برون رفت 

از مشکلات این قشر در جزیره است. 
عالمه خسروی اظهار داشت: این سند مسایل کلیدی 
حوزه زنان را مشــخص و راهکارهای لازم آن را نیز 
ارایه می کند تا عاملی در راستای تحقق عدالت جنسی 

و بهبود شاخص های آن باشد.
وی اضافه کرد: این ســند در راستای شناسایی وضع 
موجــود زنــان و خانواده در جزیــره کیش بر مبنای 
اطلاعات پایه مستند، ارزیابی وضع موجود بر اساس 
مقایســه داده ها با میانگین کشوری با لحاظ تفکیک 
جنســی و احصای مســائل کلیدی زنان و خانواده و 
فهرست بندی مشکلات و فرصتهای مهم تدوین شده 

است.
رییس اداره امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش یادآور 

شــد: از دیگر اهداف تدوین این سند تجزیه و تحلیل 
علل اصلی مســائل و خلاء هــای ظرفیتی و اولویت 
بندی مسائل، تدوین نتایج مورد انتظار از توسعه جهت 
حل مسائل با استفاده از زبان تغییر و تهیه برنامه تغییر و 
برنامه عملیاتی مکان محور برای بهبود وضعیت زنان 

و خانواده است.
خسروی با بیان اینکه میزان اهمیت و اعتباری به زنان از 
مهمترین معیارها جهت سنجش درجه توسعه یافتگی 
یک کشور است افزود: توسعه پایدار و موزون مشارکت 
تمامی گروهها و اقشار جامعه را طلب میکند اما علیرغم 
تاکید مؤکد اسناد بالادستی توسعه در ایران نظیر قانون 
اساسی و برنامه های توسعه اقتصادی و اجتماعی پنج 
ساله این نقش گاها نادیده گرفته می شود به همین دلیل 
پرداختن بــه موضوع ارتقاء جایگاه زنان در جامعه از 

ضرورت و اهمیت بیشتری برخوردار است.

وی گفت: به همین دلیل با توجه به مواد قانونی مرتبط 
در برنامه ششم توسعه و تهیه سند ارتقاء وضعیت زنان 
و خانواده در کشور توسط معاونت امور زنان و خانواده 
ریاست جمهوری، پرداختن به این موضوع، علاوه بر 
غنا بخشــیدن به ادبیات توسعه و زنان، با گام نهادن در 
تحقق عدالت جنسیتی، توسعه ظرفیت های منطقه می 
تواند گامی مؤثر در فرآیند توسعه پایدار و همه جانبه 
ی جزیره کیش به عنوان اصلی ترین مرکز اقتصادی و 

گردشگری منطقه خلیج فارس باشد.
وی با اشاره به اینکه کیش در بسیاری از شاخص های 
حوزه بانوان از میانگین کشوری بالاتر است یادآور شد: 
مهم ترین نتایج مرحله اول در بحث تحلیل بافت بوده 
که بالاتر بودن نرخ مشــارکت اقتصادی و اجتماعی، 
بالاتر بودن نرخ تحصیلات تکمیلی و نرخ باســوادی 
زنان نسبت به مردان در جزیره کیش و کشور نسبت به 
میانگین کشوری از جمله شاخص هایی بود که در بر 

اساس این سند به آنها آگاهی پیدا کردیم.
خسروی افزود: پایین بودن سهم مدیریتی زنان شاغل 
در جزیره کیش به نســبت سهم ۲۵ درصدی که طبق 
قانون باید به مدیران زن اختصاص داده شود و کوچکتر 
بودن عدد تعداد خانواده ها با سرپرســت زن در قیاس 
با میانگین کشوری طی سالهای ۹۴ الی ۹8 نیز چالش 
های شناسایی شده بر اساس مطالعات این سند است.

اداره امور زنان ســازمان منطقه آزاد کیش براســاس 
قوانین موجود در منشور حقوق و مسئوولیت های زنان 

تاسیس شده است.
این منشــور توسط شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
تصویب و در سال 83 ابلاغ گردیده و برعدالت جنسیتی  
کــه باید در حوزه های مختلف برای ایجاد تعادل بین 

جامعه مردانه و زنانه حاکم باشد تاکید دارد.

مشارکت بانوان در  کیش بالاتر از میانگین کشوری است 
رییس اداره امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش :

اقتصاد کیش - مدیرعامل شــرکت 
عمران، آب و خدمات کیش گفت: این 
شرکت در راســتای صیانت از فضای 
بومی جزیره در باغ های بومیان جزیره 
نســبت به ایجاد پارک جنگی اقدام می 

کند.
مهندس عبدالنبی شرفی با اشاره به اینکه 
برخی ناهنجاری های اجتماعی از جمله 
بیماران مبتلا به اعتیاد در باغ های بومیان 
جزیره از جملــه معضلات مدیریت 
شــهری در جزیره است اظهار داشت: 
این شــرکت در نظــر دارد با همکاری 
بومیان براساس نظرات آنان یک پارک 

جنگلی در این منطقه ایجاد کند.
وی اضافه کرد: صیانت از فضای بومی 
باغ های در سفین قدیم به منظور حفظ 
اصالت کاربری این باغ ها و نخلستان ها 
، مهمترین رویکرد شرکت عمران، آب 
و خدمات از ســاماندهی و تبدیل این 
باغ ها به پارک جنگلی اســت و در این 
راستا نیازمند حمایت، راهنمایی و ارایه 

نظرات بومیان هستیم.
شــرفی یادآور شــد: با ایجــاد پارک 
جنگلی در این محــل علاوه بر اینکه 
بخشی از معضلات شهری ساماندهی 
می شــود،  بلکه یک فضای تفریحی، 
محل پیاده روی و دوچرخه ســواری  

ویژه بومیان و ســاکنان کیش نیز ایجاد 
می شود.

وی اضافــه کرد: این اقدام با هماهنگی 
بومیان جزیره انجام خواهد شد و در این 
راستا شرکت به دنبال تملک اراضی و 
یا درآمد زایی از آن نیست بلکه اراضی 
کماکان در اختیار بومیان خواهد بود و 
صرفا اقدامــی برای کاهش ناهنجاری 
اجتماعی در این محل انجام خواهد شد.

مطالعه و اجــرای طرح های زیربنایی 

عمرانی، توسعه و نگهداری، راهبری و 
نگهداری امور شهری در قالب پروژه ها، 
مستحدثات عمومی و خصوصی، ارایه 
خدمــات آتش نشــانی، جمع آوری 
، انتقــال، تصفیــه فاضــلاب مطابق 
استانداردهای ملی و بین المللی ، توزیع 
و تامین آب و پساب از طریق شبکه های 
انتقال ، برای آبیاری فضای سبز از جمله 

وظایف این شرکت است.
 از دیگر وظایف این شــرکت نظافت 

شــهری و معابر عمومی و نظارت فنی 
برساخت و ساز شهری،  صدور مجوز 
و پایــان کار ســاختمان،  - نظارت بر 
خدمات تبلیغاتــی و وصول هرگونه 
عوارض مجاز و مصوب در چارچوب 
ضوابط و مقررات قانونی،  تامین و تولید 
آب شــیرین و آب مصرفی فضای سبز 
منطقــه،  برنامه ریزی، مدیریت، انتقال 
و احداث شبکه و واگذاری انشعابات 

توزیع و فروش آب است

پارک جنگلی در منطقه  بومی نشین  سفین ایجاد می شود
مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات کیش :

عبور از مرز ۲0 هزار دُز 
واکسیناسیون تجمیعی در کیش 

اقتصاد کیش -   مرکز توسعه سلامت کیش اعلام کرد: تا پایان روز گذشته واکسیناسیون 
تجمیعی ۲۰ هزار و ۷۶۶ دُز در کیش انجام شد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز کیش، براساس اعلام مرکز توسعه سلامت 
کیش از آغاز واکسیناسیون در جزیره در نوبت اول ۱۵ هزار و 8۰۶ دُز واکسن تزریق 

شده است.
واکسیناسیون نوبت دوم نیز ۴ هزار و ۹۶۰ دُز انجام شده است.

روز گذشته نیز ۷۶8 دُز واکسن به ساکنان بالای ۱8 سال کیش تزریق شد.
روابط عمومی مرکز توسعه سلامت کیش از ساکنان جزیره کیش درخواست کرد برای 
انجام واکسیناسیون به سامانه salamat.gov.ir مراجعه و پس از نام نویسی و گرفتن 

نوبت منتظر دریافت پیامک باشند.
ساکنان جزیره کیش با توجه به شیوع ویروس کرونا از تجمع بدون دریافت پیامک و 
یا نوبت اعلامی به تالار شهر مراجعه نکنند و منتظر فرارسیدن نوبت و دریافت پیامک 

تزریق واکسن باشند.

استقبال خوب کیشوندان از طرح بیان  
نظرات خود با فرماندهی انتظامی کیش

اقتصاد کیش - معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی کیش گفت: امسال ۲3۷ کیشوند 
طی تماس با سامانه ۱۹۷ این فرماندهی نظرات خود را با فرماندهان انتظامی جزیره 

درمیان گذاشتند.
سرگرد محمد زنگانه اظهار داشت: ۹۰ درصد این تماس ها تقدیر از عملکرد پلیس و 
تداوم طرح های ارتقای امنیت اجتماعی در جزیره بوده و ۹ درصد درخواست پیگیری 

و نقد و یک درصد نیز غیر قابل رسیدگی بوده است.
وی با بیان اینکه هر هفته فرمانده انتظامی جزیره یا یکی از روسای پلیس های تخصصی 
با استقرار در محل این معاونت به صورت مستقیم پاسخگوی تماس های کیشوندان 
هستند افزود: در این تماس ها بیشترین مطالبات مردمی در خصوص کنترل و حفظ 

فرهنگ ترافیک جزیره کیش بود.
زنگانــه اضافه کرد: همکاری نیــروی انتظامی به عنوان نهاد ایجاد امنیت و آرامش با 
مردم نکته اصلی در برقراری امنیت بوده که این مهم امسال با مشارکت خوب بین این 

۲محقق شده است

مرکز توسعه سلامت کیش  اعلام کرد:


